



令和6年度留学報告会を開催

横浜市では、高校生の留学支援「世界を目指す若者応援事業」を実施しています。

3月16日、本事業の支援を受け、約1年間の留学を終えた高校生の発表や、人気インフルエンサーによる留学セミナーを開催しました。

フリップトークでは、「自分の留学に点数をつけるなら何点?」、「よく使った現地のフレーズは?」、「『え、それ常識?』と驚いた現地の文化は?」などの質問に、高校生たちがそれぞれの経験をもとに回答し、留学の魅力を会場の皆さんに発信しました。



Local high school students present their study abroad experiences

Every year, the City of Yokohama provides assistance to local high school students through the study abroad support program. At this year's presentation event, students who studied overseas for upwards of one year with support from the city shared their experiences and a popular influencer led a seminar on studying abroad.

Students were asked to evaluate their time spent away from Japan, share popular phrases they learned to use, and give examples of culture shock they encountered, all the while speaking based on their own experiences and conveying the charm of studying abroad to the audience.



Yokohama Study Abroad Portal newly opens

In order to further encourage high school students to take advantage of the resources that our city offers, we have launched the Yokohama Study Abroad Portal!

Visit the website to get access to a variety of useful information, such as real stories from students who have studied abroad and helpful answers to resolve your questions and concerns.



よこはま留学応援navi Yokohama Study Abroad Portal
<https://global-edu.city.yokohama.lg.jp/>

「会いたい！アフリカ デジタルスタンプラリー」を開催



2025年8月に横浜で開かれる第9回アフリカ開発会議(TICAD9)に先立ち「会いたい！アフリカデジタルスタンプラリー」を開催しました！

多くの皆様にご参加いただき、楽しみながらアフリカをもっと身近に感じる機会となりました。

Africa Digital Stamp Rally runs from 22 February to 23 March

In preparation for the 9th Tokyo International Conference on African Development (TICAD9) in August 2025, stamp rally participants visited various areas in Yokohama City, testing their knowledge of Africa and collecting stamps to win fun prizes.

サンディエゴ市の「ミッションベイ・プレザベイショニスツ」によるジャズ演奏会を市庁舎アトリウムで開催！

3月28日、横浜市役所1階アトリウムで、米国・サンディエゴ市の「ミッションベイ・ハイスクール」のジャズバンド「ミッションベイ・プレザベイショニスツ」によるジャズ演奏会を開催しました。

ミッションベイ・ハイスクールは、横浜市立金沢高等学校と海外姉妹校提携をしており、ミッションベイ・プレザベイショニスツは、同校に在籍する高校生で構成されるジャズバンドです。米国内では、伝統的な青年ジャズバンドとして知られ、定期的に演奏会を開催しており、卒業後、米国内の一流音楽学校に進む生徒も多くいます。



San Diego Mission Bay Preservationists give jazz performance at Yokohama City Hall

Student jazz band "Mission Bay Preservationists" from San Diego City's Mission Bay High School performed live at City Hall Atrium on March 28.

Mission Bay High School is sister school to Kanazawa High School in Yokohama, and its students form the Mission Bay Preservationists.

The Preservationists, known as one of the U.S.'s premier traditional youth jazz bands, hold regular performances, with many of its members going on to be accepted into top music schools in the country after they graduate.